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J.nr. 2025 - 30  

Den 21. januar 2025 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 297 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 2. januar 2024. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

Spørgsmål nr. 297 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Hvilke muligheder er der for at sikre ordentlig dyrevelfærd for ca. 150 heste som er opstaldet på Klim 

Markvej 89 ved Fjerritslev, som er ejet af den omstridte hestehandler John Byrialsen, hvor Fødevare-

styrelsen efter kontrolbesøg den 20. november har kritiseret forholdene for hestene på ejendommen? 

Med reference til artiklen ”Planer om megastutteri - men der mangler noget” i Nordjyskes artikel af 23. 

december 2024.” 

Svar 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har jeg indhentet en udtalelse fra Fødevarestyrelsen, der har 

oplyst følgende: 
 

”Det er dyreholderens ansvar at sørge for, at dyrevelfærdsloven samt anden gældende lovgivning er  

overholdt. Når Fødevarestyrelsen gennemfører en kontrol i en besætning og konstaterer overtrædelser,  

medfører det en anmærkning (indskærpelse, påbud, forbud eller politianmeldelse). Dette udløser som  

udgangspunkt en opfølgende kontrol, som udføres inden for tre måneder. Formålet med opfølgende 

kontrol er at følge op på, om der er rettet op på konstaterede overtrædelser. Ved den opfølgende  

kontrol kan sanktionen eskaleres, hvis der er ikke er sket udbedringer. 

 

Derudover er der altid mulighed for, at borgere kan sende en anmeldelse til Fødevarestyrelsen, hvis de  

mener, at der er sket overtrædelse af gældende lovgivning.” 
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